

## Referat af bestyrelsesmøde

**1. oktober 2024 kl. 19.00-21.00**

Deltagere: Helle, Vibeke, Trine, Jette, Robin, Mads, Søren, Thomas og Linette  
Afbud: Drew, Sidse, Lars, Rasmus og Oliver  
Referent: Linette



### Dagsorden

1. Velkommen
2. Nyt fra de unge  
Der er mange spejdere i Troppen, og det fungerer godt. Gruppelederne drøfter med grenlederne, at der er en opmærksomhed på at alle spejdere får en invitation til alle løb.
3. Nyt fra gruppeledelsen  
Der er d.d. 160 medlemmer af Stenlænderne. Færre er nu også medlem af DDS, da vi på den måde sparer kontingent. Eksempelvis er det ikke nødvendigt at kasserer og formand er medlemmer af DDS.  
  
Vi klarede os godt til fem-kampen og fik gode placeringer. Der er seks deltagere til kommende gren-dag.  
  
Ledersituationen ser fornuftig ud, dog ikke hos familiespejderne, hvor der skal findes en løsning for resten af året.  
  
Gruppelederne er i dialog med en forening for børn om lån af Maglevad i dagstimerne.
4. Nyt fra formanden  
På grund af indtrængende vand i stuehus og Laden, skal vi også drøfte udvendig vedligehold under punkt 8.
5. Udvikling af gruppen  
Efter en drøftelse besluttede en enig bestyrelse følgende vedr. emnet Relevans:
  - Udlån
    - o udlånsreglerne fremgår af hjemmesiden
    - o ønsker man at låne materialer, skal ledergruppen kontaktes på [ledergruppe@stenlanderne.dk](mailto:ledergruppe@stenlanderne.dk).
  - Åbne fællesskaber
    - o Klan Brimer, Klan Heimdal, Høns og Bukke er alle åbne for nye medlemmer og understøtter dermed bestyrelsens ønske om, at Stenlænderne er et inkluderende fællesskab

- o Alle, der stopper som medlemmer af Stenlænderne, opfordres til at melde sig ind i klan Brimer
- o Kontaktoplysninger for klanlederne for Brimer og Heimdal skal fremgå af Medlemsservice, således at der sikres formalitet omkring klanerne
- o Oplysninger om Klan Brimers facebook gruppe skal fremover fremgå af hjemmesiden, så det er muligt at kontakte gruppen
- o Medlemskab er gratis og medlemmer opfordres til at bidrage til driften af Maglevad i det omfang, det er muligt for det enkelte medlem
- o Der arbejdes med kulturen for at sikre et større fællesskab på tværs af generationer. Det er DNA'et i spejderbevægelsen, at de store hjælper de små.

Dermed er fokusområdet Relevans drøftet færdigt. De andre emner er Rekruttering, Økonomi og Bygninger. Set i lyset af forsat vandindtrængning i bygningerne var bestyrelsen enige om, at næste emne er Bygninger.

6. Tilbage melding på møde med Korpset og Museet den 16. september om fremtidssikring af Museets arbejde med databasen. Fra Korpsets side deltog Morten Gade og Anette og fra Stenlændernes side deltog Nils, Morten F, Ole, Søren, Thomas og Linette.

Morten G indledte med at takke Nils for hans enorme arbejde med databasen. Følgende blev aftalt:  
Det korte sigte handler om sikring af data:

1. Vi talte om kulturarvsstyrelsen. Morten G og Anette vender tilbage på denne
2. Morten G får en kopi af databasen af Nils
3. Morten G vil vende tilbage ift relevante fonde at søge til LS og evt folk der kan programmere

Målet er at databasen skal ligge i regi af "Spejder liv før og nu" og så linkes fra DDS' hjemmeside.

Det lange sigte handler om spejdernes historie, herunder konsolidering af de forskellige museer. Dette frem mod 2031 verdens jamboreen.

*Efterfølgende har Nils sendt en kopi til Morten G., som er vendt tilbage med relevante fonde, der kan søges.*

7. Tilbage melding på workshop om styrkelse af bestyrelsesarbejdet i spejdergrupperne i DDS den 17. september 2024. Vibeke og Linettes refererede indholdet af webinarret.

8. Status på lovliggørelse af småbygningerne samt ansøgning af anlægsmidler v. Linette  
Bygningerne er lovliggjort pr. 2. september 2024 ved kommunen og fremgår nu af BBR.

Der har igen har været vand i Stuehuset. Efter en drøftelse af ansøgningen, herunder den kommunale beslutningsproces, og det forhold at taget bliver ved med at være utæt, blev det besluttet, at Linette tager kontakt til leder af byggeafdelingen mhp. status og muligheden for fremtidig vedligehold.

*Den 4. oktober er dele af taget dækket af.*

9. Evaluering af arbejdsdag den 7. september 2024  
Opgaver skal fremover være bedre beskrevet og evt. prioriteret.

Der indkøbes haveredskaber til at luge med.

Høns og Bukke bedes om at lave mindre afgrænsede projekter. I første omgang bedes Høns om oprydning i rummet mellem køkkenet og værkstedet og Bukke om at rydde op i værkstedet, begge dele i Laden. Høns og Bukke bedes komme med et skriftlig oplæg til bestyrelsen over forslag til arbejdet, herunder budget til evt. istandsættelse og nyindkøb.

Andre mindre projekter kan være færdiggørelse af udekøkkenet og udebruseren. Et større projekt er nyt undertag på Laden ud mod parkeringspladsen.

10. Evt.  
Facebook: her er Drew ansvarlig men har ikke administrator rettigheder. Linette kontakter Ulf med henblik på, at aktive administratorer fremover skal være Drew og Julie.